



FACE-MED Larnaca Declaration

At the meeting of FACE Mediterranean (FACE-MED), held on January 21 2012 in Larnaca, Cyprus, participants – representing the national hunters' organisations of the Mediterranean EU Member States (all Full Member of the European hunters' federation FACE) and in the presence of the European Institute for the Management of Wild Birds and their Habitats (OMPO) – expressed their deepest concern for the alarming loss and degradation of wildlife habitats throughout the EU, but particularly affecting Southern Europe and having clearly increased during the last decade.

FACE-MED stresses that this significant threat to biodiversity – and to the continuation of sustainable hunting and game management, practiced by millions of men and women in the Mediterranean Region – is the direct or indirect consequence of poorly regulated human developments (for urbanisation, infrastructures, industry, intensive agriculture, mass tourism etc.) which increasingly and irreversibly affect the countryside.

FACE-MED calls therefore upon all relevant policymakers, politicians, officials, media and conservation NGOs – at European, national, regional and local level – to focus without delay their attention and activities on stopping such negative developments, this in order to preserve biodiversity as well as the sustainable use of the countryside and its resources.



Déclaration de Larnaca de FACE-MED

A la réunion de *FACE Méditerranée* (FACE-MED), organisée le 21 janvier 2012 à Larnaca, Chypre, les participants – représentant les organisations nationales de chasseurs des Etats membres méditerranéens de l'UE (toutes *Membre effectif* de la Fédération européenne des chasseurs, FACE) et en présence de l'*Institut européen pour la Gestion des Oiseaux sauvages et leurs Habitats* (OMPO) – ont exprimé leur profonde inquiétude concernant la perte et la dégradation alarmantes des habitats de la faune sauvage à travers l'UE, mais particulièrement touchant le Sud de l'Europe et ayant manifestement pris de l'ampleur au cours de la dernière décennie.

FACE-MED souligne que cette menace significative pour la biodiversité – mais aussi pour la pérennité de la chasse durable et la gestion du gibier, pratiqués par des millions d'hommes et de femmes dans la Région méditerranéenne – est la conséquence directe ou indirecte de développements humains insuffisamment réglementés (pour l'urbanisation, les infrastructures, l'industrie, l'agriculture intensive, le tourisme de masse etc.) qui affectent les zones rurales de façon croissante et irréversible.

FACE-MED appelle dès lors tous les décideurs, politiciens, fonctionnaires, média et ONG de protection de la nature pertinents – au niveau européen, national, régional et local – à centrer leur attention et leurs activités sans plus tarder pour mettre fin à de tels développements négatifs, ceci afin de préserver la biodiversité de même que l'utilisation durable des zones rurales et de leurs ressources.